
Protokół Nr 156/21
ze zdalnego posiedzenia Zarządu Powiatu Wołowskiego

w dniu 21 lipca 2021 r.

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Wołowi e
przy pl. Piastowskim 2 w Wołowie w godz. 08:10 - 09:50

W posiedzeniu uczestniczyli:
1) Janusz Dziarski - przewodniczący Zarządu
2) Jarosław Iskra - członek Zarządu
3) Józef Szumilas - członek Zarządu
4) Artur Fojt - członek Zarządu

Nadto na posiedzeniu byli obecni:
p. Beata Sadowska - Skarbnik Powiatu,
p. Anna Janus - dyrektor Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego
w Wołowie,
p. Mariusz Pasternak - Wydział Inwestycji, Zamówień Publicznych i Dróg,
p. Bogumił Siepka - Wydział Gospodarki Nieruchomościami.

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Starosta, witając uczestników spotkania.
Następnie p. Starosta przedstawił porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie proponowanego porządku posiedzenia.
3. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu zmieniającej uchwałę w sprawie

pełnomocnictwa Pani Małgorzacie Staniszewskiej - Dyrektor Zespołu Szkól
Zawodowych w Brzegu Dolnym do samodzielnego reprezentowania w imieniu Powiatu
Wołowskiego przy przystąpieniu do składania wniosku o akredytację w programie
Erasmus na lata 2021-2027, Akredytacja Erasmus 2020 w obszarze kształcenia
dorosłych, kształcenia i szkolenia zawodowego oraz edukacji szkolnej.

4. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie zmiany budżetu Powiatu
Wołowskiego na 2021 rok.

5. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie przyjęcia skonsolidowanego
bilansu Powiatu Wołowskiego za 2020 rok.

6. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie kwartalnej informacji
o wykonaniu budżetu Powiatu Wołowskiego.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie niedochodzenia należności z
tytułu rekompensaty za koszty odzyskiwania należności, stanowiącej równowartość 40
euro, jeżeli jej kwota jest równa świadczeniu pieniężnemu albo większa od tego
świadczenia.

8. Przyjęcie protokołów: nr 84/20 z dnia 25.06.2020 r., nr 85/20 z dnia 30.06.2020 r.,
nr 86/20 z dnia 08.07.2020 r.

9. Przyjęcie protokołu nr 155/21 z dnia 07.07.2021 r.
10. Sprawy różne.
11. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2 Przyleci e proponowanego porządku posiedzenia.

Zarząd jednogłośnie przyjął proponowany porządek posiedzenia.

Ad. 3 Rozpatrzenie oraz podjecie uchwały Zarządu zmieniającej uchwałe w sprawie
pełnomocnictwa Pani Małgorzacie Staniszewskiej - Dyrektor Zespołu Szkól
Zawodowych w Brzegu Dolnym do samodzielnego reprezentowania w imieniu Powiatu
Wołowskiego przy przystąpieniu do składania wniosku o akredytacje w programie
Erasmus ną lata 2021-2027, Akredytacja Erasmus 2020 w obszarze kształcenia
dorosłych. kształcenia i szkolenia zawodowego oraz edukacji szkolnej.
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P. Starosta przedstawił uzasadnienie projektu uchwały.
W związku ze zmianą wzoru pełnomocnictwa udzielanego na potrzeby programu Erasmus +
zasadne jest podjęcie uchwały zawierającej aktualny wzór pełnomocnictwa.

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania:
Zarząd 4 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
podjął uchwałe Zarządu zmieniającą uchwałe w sprawie pełnomocnictwa Pani
Małgorzacie Staniszewskiej - Dyrektor Zespołu Szkól Zawodowych w Brzegu Dolnym
do samodzielnego reprezentowania w imieniu Powiatu Wołowskiego przy przystąpieniu
do składania wniosku o akredytacje w programie Erasmus na lata 2021-2027.
Akredytacja Erasmus 2020 w obszarze kształcenia dorosłych. kształcenia i szkolenia
zawodowego oraz edukacji szkolnej.

Ad. 4 Rozpatrzenie oraz podjecie uchwały Zarządu w sprawie zmiany budżetu Powiatu
Wołowskiego na 2021 rok.

P. Skarbnik poinformowała, iż ostatnie zmiany w projekcie uchwały zostały dokonane jeszcze
tego dnia, następnie przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały. Autopoprawka została
wprowadzona w związku z wnioskiem od kierownika Wydz. Komunikacji o zabezpieczenie
80.000 zł na koszty usuwania i przechowywania pojazdów. We wniosku nie przedstawiono
kalkulacji. Na tę chwilę przesunięta zostanie część kwoty.

Ogółem zmiany budżetu obejmują:
- po stronie dochodów zmniejsza się budżet o 8.000,00 zł, w tym: dochody bieżące 8.000,00
zł, dochody majątkowe 0,00 zł,
- po stronie wydatków zmniejsza się budżet o 8.000,00 zł, w tym: wydatki bieżące 8.000,00
zł, wydatki majątkowe 0,00 zł.

N/w zmiany budżetu obejmują: zmiany wielkości dotacji i wydatków nimi finansowanych,
rozwiązanie rezerwy ogólnej oraz zmiany wynikające z toku realizacji budżetu.

Na podstawie pisma nr FB-BP.3111.21 0.2021.AB Wojewody Dolnośląskiego z dnia 12 lipca
2021 r. w związku z decyzją Ministra Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej
MF/FS7.4143.3.65.2021.MF1995 w rozdziale 75411 - Komendy Powiatowej Państwowej
Straży Pożarnej dokonuje się zwiększenia planowanych dochodów i wydatków o 14.000,00 zł,
tytułem dotacji celowej na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej z przeznaczeniem
na wypłatę dodatków motywacyjnych dla strażaków pełniących służbę w komendach
powiatowych.
Na podstawie pisma nr FB-BP.3111.204.2021.AD Wojewody Dolnośląskiego z dnia 08 lipca
2021 r., w związku z decyzją Wojewody Dolnośląskiego nr 131/2021 w rozdziale 85504 -
wspieranie rodziny, dokonuje się zmniejszenia planowanych dochodów i wydatków
o 22.000,00 zł, tytułem dotacji celowej na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej
z przeznaczeniem na realizację świadczenia w ramach programu "Dobry Start". Od 01 lipca
2021 r. postępowanie w sprawie świadczenia "Dobry Start" prowadzi Zakład Ubezpieczeń
Społecznych.

Rozwiązuje się rezerwę ogólną w wysokości 36.008,OO.zł, z przeznaczaniem na:
- koszty opłaty kasacyjnej w przedmiocie sprawy zwrotu subwencji cz. oświatowej (rozdział
80195) w wysokości 6.008,00 zł,
- koszty usuwania i przechowywania pojazdów 30.000,00 zł (rozdział 60095).

Pozostałe zmiany wynikają z toku realizacji budżetu, obejmują przesunięcia w ramach
wydatków bieżących między paragrafami w ramach rozdziałów w n/w jednostkach:
- w rozdziale 71015 w budżecie w Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego
wWołowie,
- w rozdziałach 75075, 80195, 92195 w budżecie w Starostwa Powiatowego w Wołowie.
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P. Starosta nawiązał do kwestii przechowywania pojazdów, mówiąc, że trudno przewidzieć,
w jakim zakresie konieczne będzie korzystanie z usługi przechowywania i usuwania pojazdów
w danym roku.
W kwestii opłaty kasacyjnej, prawniczka zajmująca się sprawą poinformowała mailowo
o konieczności uiszczenia opłaty.

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania:
Zarząd 4 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących
sie podjął uchwałe Zarządu w sprawie zmiany budżetu Powiatu Wołowskiego na 2021
rok.

Ad. 5 Rozpatrzenie oraz podjecie uchwały Zarządu w sprawie przyjecia
skonsolidowanego bilansu Powiatu Wołowskiego za 2020 rok.

P. Skarbnik przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały.
Zarząd Powiatu w terminie do 30 lipca 2021 roku zobowiązany jest przyjąć i przedstawić
Regionalnej Izbie Obrachunkowej we Wrocławiu skonsolidowany bilans Powiatu Wołowskiego
za 2020 r.

Zarząd 4 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
podjął uchwałe Zarządu w sprawie przyjecia skonsolidowanego bilansu Powiatu
Wołowskiego za 2020 rok.

Ad. 6 Rozpatrzenie oraz podjecie uchwały Zarządu w sprawie kwartalnej informacji
o wykonaniu budżetu Powiatu Wołowskiego.

P. Skarbnik przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały.
Stosownie do powołanych w podstawie prawnej przepisów, Zarząd Powiatu podaje do
publicznej wiadomości w terminie do końca miesiąca następującego po zakończeniu kwartału
- kwartalną informację o wykonaniu budżetu, w tym kwotę deficytu albo nadwyżki oraz
informację o udzielonych umorzeniach niepodatkowych należności budżetowych.

Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania:
Zarząd 4 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
podjął uchwałe Zarządu w sprawie kwartalnej informacji o wykonaniu budżetu Powiatu
Wołowskiego.

Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie niedochodzenia
należności z tytułu rekompensaty za koszty odzyskiwania należności, stanowiącej
równowartość 40 euro, jeżeli jej kwota jest równa świadczeniu pienieżnemu albo
wieksza od tego świadczenia.

6-
P. Skarbnik poprosił(ó zdjęcie projektu z porządku obrad, celem przeniesienia go na Zarząd
przed sesją w sierpniu.

Członkowie Zarządu jednogłośnie wyrazili zgode na zdjecie pkt. 7 z porządku
posiedzenia.

Ad. 8 Przyjecie protokołów: nr 84/20 z dnia 25.06.2020 r., nr 85/20 z dnia 30.06.2020 r.,
nr 86/20z dnia 08.07.2020 r.

Zarząd 4 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
przyjął protokół nr 84/20.
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Zarząd 4 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
przyjął protokół nr 85/20.

Zarząd 4 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
przyjął protokół nr 86/20.

Ad. 9 Przyjecie protokołu nr 155/21 z dnia 07.07.2021 r.

Zarząd 4 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących sie
przyjął protokół nr 155/21.

Ad. 10 Sprawy różne.

P. Starosta poinformował o piśmie od Prezesa PCM odnośnie objęcia udziałów przez Powiat
w okresie 4 miesięcy. Zostanie to uczynione przed upływem wyznaczonego terminu.

P. Starosta nadmienił o wniosku dyrektor Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej Typu
Socjalizacyjnego w Wołowi e p. Anny Janus ws. zabezpieczenia dodatkowych środków
finansowych w budżecie Powiatu na realizację zadania inwestycyjnego .Termomodernizacja
w budynku Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego w Wołowie przy ul.
Kościuszki 27" w kwocie 99.609,44, celem wykonania robót budowlanych i wykończeniowych
dachu budynku. P. Starosta odczytał treść wniosku. W pierwotnym planie rzeczywiście
zakładano podniesienie dachu, w związku z pomysłem utworzenia jeszcze jednej placówki.
P. Starosta zaproponował udzielenie głosu p. Dyrektor, aby wypowiedziała się na temat
inwestycji.

P. Anna Janus dołączyła do posiedzenia.

P. A. Janus wskazała, że podniesienie dachu umożliwi wykorzystanie powierzchni poddasza.
Jest też konieczne ze względu na projekt, aby budowa mogła zostać odebrana. Nowe
pomieszczenia, m.in. na prowadzenie terapii, zajęć z psychologiem czy pedagogiem, byłyby
wskazane. Obecnie nie ma już planów utworzenia drugiej placówki, gdyż nie ma takiej
potrzeby w naszym powiecie. Choć w tym względzie sytuacja okresowo się zmienia.

P. Starosta zapytał, czy wśród 14 wychowanków jest ktoś spoza powiatu.

P. Dyrektor odpowiedziała, że jest 1 osoba spoza powiatu, którą przyjęto w okresie, kiedy w
placówce były wolne miejsca. Obecnie jedna placówka jest optymalna.

P. Starosta zapytał, gdzie aktualnie odbywają się zajęcia terapeutyczne.

P. Dyrektor odpowiedziała, że w pokoju, gdzie dzieci odpoczywają. Brakuje osobnego, stałego
gabinetu psychologa i pedagoga do prowadzenia terapii. W projekcie jest przewidziane
utworzenie mieszkania treningowego dla starszych dzieci do nauki samodzielności.

P. Skarbnik zapytała, czy nie ma takiego mieszkania w Brzegu Dolnym.

P. Dyrektor odpowiedziała, ze tamto mieszkanie służy osobom już pełnoletnim po opuszczeniu
placówek.

P. Starosta zapytał, czy bez podniesienia ścian pomieszczenie będzie mogło być używane.

P. Dyrektor odpowiedziała, że bez podniesienia ścian nie można tam stanąć, zatem nie może
pełnić funkcji użytkowej.

P. Skarbnik wskazała, że kiedy ostatnio rozmawiano o sprawie, p. M. Pasternak przedstawił,
że jest w budynku niewykorzystany cały poziom drugi budynku, który można zaadaptować do
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wymaganych celów i nie ma konieczności podnoszenia budynku. Natomiast do projektu
można nanieść poprawki, tak by zrezygnować z pierwotnego pomysłu.

P. Mariusz Pasternak dołączył do posiedzenia.

P. Mariusz Pasternak wskazał, iż będzie konieczne zainstalowanie pełnego ogrzewania
i przeprowadzenie innych prac.

Ustalono, iż nie jest konieczne podnoszenie dachu, lepiej wykonać zmiany w projekcie, a
wnioskowaną kwotę przeznaczyć na inne konieczne prace.

P. Anna Janus opuściła posiedzenie.

P. M. Pasternak wskazał prace konieczne do wykonania przy adaptacji I piętra budynku.

P. Starosta poprosił p. M. Pasternaka o wykonanie kosztorysu termomodernizacji.

P. Bogumił Siepka dołączył do posiedzenia.

P. Starosta poprosił o przedstawienie wniosku o przeznaczenie środków finansowych w roku
2021 oraz 2022 na zadania związane z nieruchomościami stanowiącymi własność Skarbu
Państwa, a także tymi, które stanowią własność Powiatu Wołowskiego.

P. B. Siepka wyjaśnił, iż chodzi o odbudowę urządzeń melioracyjnych (rowów), a także
wycenę, usunięcie oraz sprzedaż drzew stanowiących zagrożenie - obumarłych itp. Jest coraz
więcej wniosków od mieszkańców w zakresie oczyszczania rowów. Brak środków finansowych
uniemożliwia działania w tych obszarach. Po pierwsze konieczne jest sporządzenie wyceny
m.in. drzew koniecznych do usunięcia na terenie CKZiU. Od 2017 r. Wojewoda Dolnośląski
odmawia finansowania działań związanych z melioracją, tymczasem spółki wodne nie
funkcjonują.

P. Skarbnik wskazała, iż we wniosku nie podano żadnych kwot. Podniosła również, iż wydział
powinien wystąpić do kancelarii w zakresie działań na nieruchomościach stanowiących grunty
Skarbu Państwa. Aby Zarząd mógł właściwie rozpatrzyć wniosek, niezbędna jest wstępna
wycena zadań, jakie powinny być wykonane, oraz wskazanie, które są najpilniejsze.

P. Starosta podsumował, że z posiadanych środków na zadania własne wydział może zlecić
wycenę w zakresie usunięcia drzew.

Następnie p. Starosta nadmienił o wniosku od Pani Prezes Stowarzyszenia Osób
Niepełnosprawnych w Wołowie Elżbiety Berezy, która wnosi o nieodpłatne użyczenie ok. 100
m kw. niezabudowanej działki 20/1, leżącej w sąsiedztwie Ośrodka .Nlezwykła Kraina". Teren
posłużyłby jako miejsce wypoczynki i rekreacji podopiecznym ośrodka.

Głos zabrał p. Wicestarosta, który wskazał, iż niedawno odwiedził .Niezwykłą Krainę"
i naocznie przekonał się o braku terenu zielonego do wypoczynku, co jest uciążliwe zwłaszcza
w upały. Pani Prezes chciałaby zagospodarować nieużywany teren. P. Wicestarosta uważa,
że czasowe użyczenie jest zasadne, nie ma nawet potrzeby ogradzania, a w przypadku
postawienia ogrodzenia może być ono w ciągu 1 dnia zdemontowane w przypadku chęci
odzyskania terenu przez Powiat. Należy tylko dobrze skonstruować umowę użyczenia.

P. J. Szumilas zgodził się, że ze względów społecznych warto przychylić się do wniosku, przy
skonstruowaniu odpowiedniej umowy użyczenia.

P. Wicestarosta przypomniał, że trwają prace nad sąsiednią działką, gdzie stoi budynek po
dawnym laboratorium, została wykonana wycena i sprawa będzie dalej procedowana.
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P. A. Fojt powiedział, że jest przeciwny, ze względu na możliwe późniejsze trudności
z odzyskaniem terenu.

P. Starosta podsumował, że konieczne jest skonsultowanie sprawy pod względem prawnym
przed podjęciem decyzji.

Następnie p. Starosta odczytał treść pisma od Gminy Wołów w sprawie udziału Gminy
w budowie chodnika na odcinku drogi powiatowej 1290 D do m. Piotroniowice. Konieczność
wybudowania chodnika nie ulega wątpliwości, natomiast wiadomo jest o planach rządowych
odnośnie budowy dróg i chodników przebiegających przez tereny wiejskie. Jest
przygotowywany kosztorys inwestorski na kilkanaście odcinków dróg powiatowych w ramach
Polskiego Ładu, wnioski o dostęp do aplikacji zostały złożone. Po uzyskaniu dostępu będą
składane wnioski o środki. Kiedy tylko pojawi się możliwość, chodnik będzie wykonany,
podobnie jak w innych miejscowościach.

P. Starosta nadmienił o piśmie z Gm. Wińsko, mówiącym o możliwości złożenia wniosku do
rządowego Programu Inwestycji Strategicznych, co oczywiście Powiat już robi.

P. Wicestarosta dodał, że wnioski na wskazane w piśmie odcinki zostały już wcześniej
przygotowane.

P. Wicestarosta zabrał głos w kwestii komunikacji autobusowej między Wołowem i Brzegiem
Dolnym dla uczniów szkół, a także placówek PCM w obu miastach. W najbliższym czasie
temat będzie procedowany.

Ad. 11 Zamkniecie posiedzenia.

Wobec wyczerpania porządku p. Starosta zamknął posiedzenie Zarządu Powiatu
Wołowskiego.

Na tym protokół zakończono.

Protokolant:
Marta Wabiszczewicz-Krawczuk
f'\"\,JW&W\.l.v.,,lfI - .&4w~

Członkowie:

Janusz Dziarski
Podpi. :-;;;:'dIoWY- .....
"""'"0.::1011... :I".nast

Jarosław Iskra
POdpi'je~lpr Odłowy

~ ":;::
Data: 2021 .. 1I:12:I9CEST

Józef Szumilas

Anna Wróbel
Podpis jest prawidłowy~

Dokument podpisany Ma Wróbel: SP Woł6w
Data: 2021.08.06 10:31: CEST

Artur Fojt
Podpis jest prawi
Dokument podpi y Artur Fojl; SP
Wołów
Data: 2021.08.06 2 . 5:22 CEST
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